
سوزانندگان 

نفت!
نفت آبادان به هر قیمتی که بــود در لیگ برتر 
ماندگار شد. آنها این بقای نفسگیر لحظه آخری را 
مدیون تلاش بازیکنان، درایت کادر فنی و البته 
حمایت همیشگی هوادارانشان هستند ولی به 
جرأت می شود گفت مدیران باشگاه هیچ سهمی 
در این بقا نداشته اند. آنها در این فصل نه تنها باری 
از روی دوش نفت برنداشتند بلکه این تیم را در 
مشــکلات بزرگی فرو بردند، حالا هم که ظاهرا 
ماموریتشان در سقوط نفت به سرانجام نرسیده، 
تصمیم به استعفای دسته جمعی گرفته اند. آیا 
بدون این مدیران، نفت با کوچک ترین مشکلی 
روبه رو خواهد شــد؟ آیا آنها اساســا در حد و 
اندازه های کار کردن در یک باشگاه لیگ برتری 
هستند؟ آیا این شکل از مدیریت بالاخره نباید 

از یک جایی به بعد در فوتبال ایران تغییر کند؟

  شما این کاره نیستید
رئیس فدراســیون فوتبال اخیرا فاش کرده که 
مدیران 2 باشگاه نفت مسجدســلیمان و نفت 
آبادان، اصلا اقدامی برای دریافت مجوز حرفه ای 
برای فصل جدید انجام نداده اند. مجوز حرفه ای 
که سهل است، این باشگاه ها حتی فرم های لازم 
برای دریافت مجوز ملی را هم پر نکرده اند. ظاهرا 
مدیران نفت آبادان باور داشتند که تیمشان راهی 
دسته پایین تر می شود و نیازی به فراهم آوردن 
شــرایط رقابت در فصل آینده لیگ برتر ندارد. 
یعنی درست در همان روزهایی که بازیکنان و 
مربیان تیم با همه وجود برای بقا می جنگیدند، 
مدیرانی در نفت بودند که دســت روی دست 
گذاشته بودند تا سقوط تیم را تماشا کنند. کاش 
این مدیران حداقل ژست استعفای داوطلبانه را 
نگیرند. شما باید از نفت بروید، چرا که باشگاه را 
به بیراهه کشانده اید. شما باید از نفت بروید چون 
با مجموعه تصمیم های غلط و پرایراد، باشگاه را 

به پرتگاه نزدیک کرده اید.

  فوتبال ماقبل حرفه ای
فوتبال باشگاهی ایران به لحاظ حرفه ای، فاصله 
زیادی با بهترین لیگ های آســیایی دارد و این 
حقیقت را دیگر نمی شود کتمان کرد. مدیرانی 
که در باشــگاه های فوتبال ایران مشغول به کار 
هســتند، حتی اصول اولیه فوتبال حرفه ای را 
هم نمی دانند. فدراسیون فوتبال نیز معمولا با 
چنین مدیرانی مدارا می کنــد و اجازه می دهد 
آنها به کارشان ادامه بدهند. شاید اگر فدراسیون 
جســارت بیشــتری در برخورد بــا رفتارهای 
آماتوری داشت و باشگاه های بدون مجوز، بدون 
ورزشگاه و بدون مدیر حرفه ای را برای یک بار از 
لیگ کنار می گذاشــت، حساب کار دست بقیه 
تیم ها هم می آمد. تا زمانی که این سختگیری 
صورت نگیرد، فوتبال ایران نیز نشانی از پیشرفت 

در خودش نخواهد دید.

هیاهو برای هیچ!
بالاخره بعد از مدت ها انتظار و وعده بی سرانجام 
نــام گزینه نهایــی هدایت تیم ملــی امید از 
فدراسیون به بیرون درز کرد اما این مربی که 
»مجتبی حسینی« است، حاضر نشده هدایت 
امیدها را قبول کند. یعنی فدراسیون بعد از این 
همه سروصدا و ابهام در پروسه انتخاب سرمربی 
تیم ملی امیــد، دوباره به نقطه اول برگشــته 
اســت. بهتر نبود قبل از همه اختلاف  نظرها و 
ماجراها بین فدراسیون و کمیته ملی المپیک، 
حداقل رضایت گزینه هــای احتمالی از همان 
ابتدا سنجیده می شد؟ چرا فدراسیون فوتبال 
اطمینان داشــت که حســینی این پیشنهاد 
را می پذیرد؟ از همه مهم تــر اینکه آیا ممکن 
است این انصراف هم نمایشی باشد؟ وقتی امیر 
قلعه نویی مدت کوتاهی بعد از انصراف از هدایت 
تیم ملی، روی نیمکت این تیم نشست، احتمال 
دارد که حســینی هم راه قلعه نویی را درپیش 

گرفته باشد.
به نظر می رســد کارکردن در تیــم امید برای 
مربیان لیگ برتری جذاب نیســت. مگر نباید 
این تیم به عنــوان دومین تیم مهــم فوتبال 
ایران، یک موقعیت کاری ایده آل برای مربیان 
باشد؟ پس چرا آنها به سادگی این پیشنهاد را 
پس می زنند؟ حــدس زدن دلیل این تصمیم 
خیلی سخت نیســت. مربیان فوتبال ایران در 
تیم امید مورد حمایت قــرار نمی گیرند؛ این 
اتفاقی است که برای مربیان قبلی این تیم رخ 
داده. از این گذشته دیگر فرصت تعریف کردن 
یک پروژه جدید وجود ندارد و تیم زیر 23سال 
باید به سرعت برای بازی های آسیایی و پس از 
آن قهرمانی آســیا یا همان مقدماتی المپیک 
آماده شود. در چنین شرایطی، طبیعی است که 
هیچ کس دوست نداشته باشد مقصر احتمالی 

یک شکست در رده امیدها باشد.
کلاف تیم ملــی امید و نیمکتــش، همچنان 
سردرگم مانده  و فدراســیون هم زمان زیادی 
را از دست داده و دیگر مجالی برای صبر کردن 
ندارد. این تیم بعد از مدت ها بلاتکلیفی، حالا در 

بلاتکلیفی تازه تری فرو رفته است.

فوتبال ایران
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صبور باشيد و سرمایه گذاری کنید
کاپوجیانی یونانی که تا آخر مرداد و تا پایان کاپ آسیا سرمربی تیم ملی 

بسکتبال زنان است، می گوید اگر سرمایه گذاری بلند مدت باشد، 
بسکتبال ایران از اروپا بهتر می شود

اولین جام مخترع دوباره فوتبال
امروز گواردیولا می تواند نخستین جام از سه گانه پیش رو را برای منچسترسیتی 
به ارمغان بیاورد. تنها یک پیروزی دیگر قهرمانی لیگ برتر را برای سیتی قطعی 

می کند و این پنجمین قهرمانی در 6فصل اخیر خواهد بود
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امیرحسین اعظمی| پرسپولیس در حالی قهرمانی در 
لیگ برتر را جشن گرفت که مهدی ترابی بدون شک 
یکی از بهترین بازیکنان این تیم در فصل گذشته 
بود. ترابی در هفت، هشت بازی گذشته عملکردی 
فوق العاده در پرسپولیس داشت و در نهایت توانست 
چهارمین قهرمانی  اش را با این تیم در لیگ برتر 
جشن بگیرد. با ترابی درخصوص قهرمانی در این 
فصل صحبت کردیم و او تأکید کرد که پرسپولیس 
شایسته ترین تیم برای قهرمانی بود. گفت وگوی 

همشهری ورزشی با ترابی را می خوانید.

   از بازی در قائمشهر شروع کنیم که در 
پایان یک لیگ سخت درنهایت قهرمان شدید.

خدا را شکر می کنم که فصل به بهترین شکل 
ممکن برای ما تمام شد و یک قهرمانی دلچسب 
را تجربه کردیم. البته هنوز کار ما تمام نشــده، 
چون می خواهیم قهرمانی در جام حذفی را هم 
به هواداران هدیه بدهیم کــه درصورت وقوع 
این اتفاق، ســوپرجام هم مال ما خواهد شد. ما 

می خواهیم فصل را با بهترین شرایط تمام کنیم.
 

   اما بعد از قهرمانی در لیگ و همچنین 
شکست دادن استقلال، تصور برخی این است که 

شاید جام حذفی را چندان جدی نگیرید؟
خیر، پای یک جام در میان اســت و ما قبلا هم این 
تجربه شیرین را داشــتیم که در لیگ برتر و جام 
حذفی دبل کنیم. هر تیمی این شانس را ندارد که در 
2جام قهرمان شود و حالا باید از این موقعیت نهایت 
استفاده را ببریم. البته کار راحتی نداریم و ابتدا باید 
از ســد هوادار عبور کنیم. این بازی سخت است و ما 
متأســفانه در لیگ برتر به آنها باختیم و حالا دوست 

داریم آن شکست را جبران کنیم.
 

   این چهارمین قهرمانی تو در لیگ برتر است، 
درست است؟

بله، من سال اول که به پرســپولیس آمدم با هدایت 
آقای برانکو دبل کردیم و آن فصل برای من شــیرینی 

خاصی داشت. بعد از آمدن آقایحیی 
هم پرســپولیس 3قهرمانی در لیگ 

آورد. ما می توانیم همین روند را ادامه دهیم و فکر می کنم 
فصل بعد هم می توانیم مدعی اول قهرمانی باشیم.

ترابي، بازيکن تأثيرگذار پرسپوليس 
مدعي است بازيکنان اين تيم با 
 آقايحيي يک کار نيمه تمام 
دارند و آن هم قهرماني در 
آسياست که اميدوار است 
روزي به آن برسند
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